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Střední Brdy se opět otevírají turistům.  Takto vypadala restaurace pod Valdekem na konci třicátých 
let minulého století.  
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ve Strašicích – 43. Část; Futsalisté se zabydleli ve vyšší soutěži; Interpelace; Jak to bylo v muzeu 
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                                 Zápis z Rady obce č. 35/07/16  (20.7.2016) 

                                              J. Hahner, E.Buchová 

Doklady a informace na vědomí 

Informace:  Dne 19.7. proběhlo závěrečné jednání ohledně schvalování Lesního hospodářského plánu 
obecního lesa obce Strašice. Součástí jednání byla kontrola stavu porostu v terénu. Lesní hospodářský 
plán je zpracován na 10 let. 
 
Projednáno 
Rozbor hospodaření – INZULA Rokycany s.r.o. 
RO projednala Rozbor hospodaření společnosti INZULA Rokycany s.r.o. k 30.6.2016. Výnosy za toto 
období byly ve výši 6,229 mil. Kč, výdaje činily 2,206 mil. Kč, do rozpočtu obce byla odvedena 
částka ve výši 3,265 mil. Kč. Na opravy a udržování bylo vynaloženo 957 tis. Kč. V letošním roce 
ještě proběhla výměna 828 ks radiových rozdělovačů nákladů na vytápění, dále proběhne výměna 252 
ks vodoměrů za vodoměry s radiovým přenosem, rekonstrukce střechy a oprava komínů u domu č.p. 
492-3, výměna výlezů na půdu ve všech domech. 
RO Rozbor hospodaření společnosti INZULA Rokycany s.r.o. k 30.6.2016 schválila. 

Žádost o umístění reklamních cedulí – J. Barna 
RO projednala žádost na umístění 6 ks reklamních cedulí na území obce Strašice. RO požaduje, aby 
cedule na návsi byly jednotného vzhledu. 
RO umístění reklamních cedulí dle žádosti schválila. 

Žádost o prodej pozemku pod garáží – M. Šefl 
RO projednala žádost o prodej pozemku st.p.č. 804 o výměře 28 m2. Pozemek se nachází pod garáží, 
která je v majetku žadatele. 
RO žádost o prodej pozemku vzala na vědomí. 

Žádost o povolení umístění anténního systému 
RO projednala žádost o povolení umístění anténního systému společnosti CHEZNET SERVIS, s.r.o. 
na domě č.p. 559 za účelem zlepšení poskytování bezdrátového připojení k internetu pro zákazníky 
v obci Strašice. Montáž a instalace bude provedena na vlastní náklady, platby za elektrickou energii 
bude hradit žadatel. Žadatel rovněž nabídl bezplatné připojení k internetu pro OÚ Strašice a ZŠ Karla 
Vokáče, která již internet od společnosti využívá. Záměr pronájmu byl řádně zveřejněn na úřední 
desce. Podobné žádosti předložily rovněž společnosti PilsFree, z.s. a DIGINEX Technology s.r.o. RO 
upřednostňuje místní firmu, která tuto službu v obci Strašice již poskytuje. 
RO pronájem části budovy č.p. 558-559 společnosti CHEZNET SERVIS, s.r.o. za účelem umístění 
anténního systému dle žádosti schválila. 

Zřízení optické metropolitní sítě – ARENIS s.r.o. 
RO již v minulosti projednala záměr společnosti ARENIS s.r.o. ohledně zřízení optické metropolitní 
sítě. Tato by byla realizována v sídlišti U hřiště na přilehlých budovách. Přechody mezi jednotlivými 
domy budou řešeny převěsem optického kabelu, při případných výkopových pracích budou kabely 
uloženy do země. Tato služba zlepší poskytování alternativního internetového připojení v dané 
lokalitě. Záměr podpořila rovněž Komise pro rozvoj obce Strašice a Krajský úřad Plzeňského kraje. 
RO zřízení optické metropolitní sítě dle nabídky společnosti ARENIS schválila. 

Zpětvzetí žádost o pronájem nebytových prostor – P. Tipan 
RO bylo doručeno zpětvzetí žádosti ohledně pronájmu nebytových prostor v budově č.p. 644 za 
účelem provozování fitcentra. Tuto žádost projednala RO na svém minulém jednání. 
RO zpětvzetí žádosti vzala na vědomí. 



Žádost o povolení akce – AC SPARTA PRAHA CYCLING 
RO projednala žádost o povolení akce cyklistického závodu Tour de Brdy, který bude probíhat již 
tradičně na území obce Strašice dne 1.10.2016 od 13 hodin. Žadatel rovněž požádal o zajištění 
veřejného pořádku ve spolupráci s Obecní policií Strašice, zajištění zázemí pro závod tak jako 
v minulých letech. Dále žadatel požádal o příspěvek ve výši 12.000 Kč na konání této akce, celkové 
náklady jsou 120.000 Kč. Pro děti bude připraven malý cyklistický závod na hřišti Dukla. 
RO poskytnutí příspěvku ve výši 12.000,- Kč společnosti AC SPARTA CYCLING na akci Tour de 
Brdy – Velká cena obce Strašice schválila. RO konání akce Tour de Brdy – Velká cena obce 
Strašice dne 1.10.2016 schválila. 

Zpráva ze zasedání Bytové komise 
RO projednala zprávu ze zasedání Bytové komise ze dne 13.7.2016. Komise doporučila přidělit byt 
2+1 v č.p. 496 panu L. Humlovi, byt 2+1 v č.p. 455 slečně E. Kopové a byt 2+1 v č.p. 495 paní O. 
Sooky. Příští jednání komise proběhne 3.8. v 16:30 hodin. 
RO přidělení bytů dle doporučení Bytové komise ze dne 13.7.2016 schválila. 

Zápis z jednání Komise pro občanské záležitosti 
RO projednala zápis z jednání Komise pro občanské záležitosti ze dne 27.6.2016. V měsících červenci 
a srpnu bude 21 jubilantů, osobní blahopřání proběhne u 13 oslavenců. Dne 27.9. proběhne setkání 
seniorů, kde bude probíhat malá přednáška a zároveň zábava. 
RO zápis z jednání Komise pro občanské záležitosti ze dne 27.6.2016schválila.  

Zápis z jednání Komise pro partnerské obce 
RO projednala zápisy z jednání Komise pro partnerské obce č. 4 a 5. Dne 17.9. proběhne pochod 
obyvatel z Markt Hohenfels přes CHKO Brdy, trasa povede z Teslín přes Padrťské rybníky do Skořic, 
v odpoledních hodinách se pak návštěvníci zúčastní koncertu Strašické Pohodovky. Dne 22.7. navštíví 
Markt Hohenfels Strašická Pohodovka. Strašického posvícení se zúčastní chovatelé z Markt 
Hohenfels. 
RO zápis z jednání Komise pro partnerské obce č. 4-2016 a č. 5-2016 schválila. 

Prodej pozemku v majetku obce 
RO projednala návrh starosty obce ohledně prodeje pozemku st.p.č. 745, který se nachází pod 
trafostanicí pod kostelem. Trafostanice je v majetku ČEZ Distribuce, a.s. K zjištění nesouladu ve 
vlastnictví došlo při digitalizaci katastrálního území. Pozemek byl společnosti ČEZ Distribuce, a.s. 
nabídnut za 150 Kč/m2. ČEZ Distribuce, a.s. s odkupem za těchto podmínek souhlasí. 
RO požadavek na prodej pozemku st.p.č. 745 v k.ú. Strašice vzala na vědomí. 

Nabídka zpracování projektové dokumentace – Mgr. Ledvina 
RO projednala nabídku na zpracování projektové dokumentace ohledně revitalizace plochy v okolí 
Společenského domu, na kterou by bylo možné čerpat dotační prostředky. Nabídková cena za 
zpracování projektové dokumentace činí 32.820 Kč. 
RO zpracování projektové dokumentace na revitalizaci ploch v okolí Společenského domu panem 
Mgr. Vladimírem Ledvinou schválila. 

Rozbor hospodaření obce Strašice 
RO projednala Rozbor hospodaření obce Strašice k 30.6.2016. Příjmy byly v tomto období ve výši 
31,873 mil. Kč, výdaje činily 22,353 mil. Kč, na splátky úvěrů bylo vynaloženo 3,358 mil. Kč. 
Daňové příjmy byly naplněny z 65 % oproti schválenému rozpočtu. 
RO Rozbor hospodaření obce Strašice k 30.6.2016 schválila. 

                          www. plzenskyskart.cz 

 



ZPRÁVA Z ÚZEMÍ STRAŠIC ZA M ĚSÍC ČERVEN 2016 

KRÁDEŽE 
Hrádečtí policisté přijali v úterý (14. 6. 2016) oznámení o vloupání do osobního vozidla tovární 
značky Audi A4. Dosud neznámý pachatel ze 13. na 14. června vnikl násilím do vnitřního prostoru 
vozidla, které měl majitel zaparkované ve Strašicích a poté ze zavazadlového prostoru odcizil rezervu 
a tažné lano. Svým jednáním způsobil škodu na poškození vozidla a odcizením věcí v celkové výši 
bezmála deset tisíc korun. Policisté případ prověřují pro podezření ze spáchání přečinu krádeže, za 
který pachateli takového jednání hrozí v pravomocném rozhodnutí až dvouletý pobyt za mřížemi. 

ŘIDI ČI POD VLIVEM NÁVYKOVÝCH LÁTEK 
 
  Dne 19. června letošního roku zastavili hrádečtí policisté dvě vozidla, která řídili řidiči pod vlivem 
návykových látek. Ve Strašicích zastavila policejní hlídka ve čtvrt na dvanáct před polednem osobní 
vozidlo značky Subaru, které řídila 32letá žena. Policisté řidičku vyzvali k provedení testu na drogy, 
který byl pozitivní na cannabis. Na základě toho byla řidička převezena na lékařské vyšetření a odběr 
krve.  
  O necelé čtyři hodiny později opět hlídka hrádeckých policistů zastavila vozidlo značky Volkswagen, 
které jelo ulicemi ve Strašicích. Vozidlo řídil 37letý muž. Policisté řidiče vyzvali k provedení dechové 
zkoušky a testu na drogy. Požití návykových látek bylo vyloučeno, avšak test na alkohol byl pozitivní 
s výsledkem okolo 0,4 promile alkoholu v dechu. 

NÁLEZ MUNICE 
 

V úterý (21. 6. 2016) krátce před polednem přijal operační důstojník na lince tísňového volání 158 
oznámení od pracovníka lesů, že v lesním porostu v CHKO Brdy u obce Dobřív nalezl asi jedenáct 
kusů dělostřeleckého granátu. Na místo ihned vyjela hlídka hrádeckých policistů, která místo nálezu 
do příjezdu policejního pyrotechnika zajistila a střežila. Po příjezdu pyrotechnik uvedl, že se jedná o 
celkem dvanáct kusů nefunkčního dělostřeleckého granátu. Pyrotechnik si nalezenou munici převezl 
k následné likvidaci. 

Není vyloučeno, že se s obdobným předmětem může setkat kdokoliv z veřejnosti. V případě 
nálezu platí určité zásady:  

- předmětu se nedotýkejte, či neprohledávejte okolí pod vidinou dalšího nálezu 

- volejte na bezplatnou linku Policie ČR 158, zde uvedete podstatné údaje k nálezu 

- pokud místo musíte opustit z důvodu vyžádání pomoci, označte si místo nálezu viditelnou   značkou 

- vyčekejte příjezdu policistů a v případě, že k místu nálezu přijde další osoba, která o nálezu neví, tuto 
musíte poučit o případném nebezpečí 

zpracovala:  
nprap. Hana Kroftová 

 

Městská policie Kolín prostřednictvím své tiskové mluvčí chválí pracovnice pošty Strašice: 

Žádám, zda by bylo možné poděkovat zaměstnancům České pošty Strašice za velmi příkladné a lidské 
jednání.  Městská police Kolín již druhým rokem pořádá sbírku plastových víček  pro  tělesně 
postiženého chlapce Ondru Duška z Ostrova u Hořic v Podkrkonoší (okres Jičín). O nemocném 
chlapci informovala před rokem televize Nova. Zaměstnanci pošty Strašice se o tom, že se zde sbírka 
pořádá, dozvěděli a velmi ochotně nám zaslali nasbíraná víčka, přispěla také místní základní škola. 
Velmi děkujeme za příkladné chování a pomoc.  

S pozdravem str. Helena Honkiszová , tisková mluvčí Městské policie Kolín 



Naše obec hospodařila v I. pololetí se ziskem  

   Rada obce Strašice na svém zasedání dne 20. Července schvalovala rozbor hospodaření obce  
za první pololetí letošního roku.  Situace ve finančním sektoru obce byla v prvním pololetí díky 
zodpovědnému hospodaření velmi příznivá. Příjmy obce činily letos do 30.6. celkem 31 873 773,- Kč. 
Výdaje včetně splátek úvěrů dosáhly  výše  25 712 161,- Kč.  Z uvedeného tedy vyplývá, že příjmy 
v prvním pololetí přesáhly  výdaje o  6 161 612,- Kč. Pozitivním jevem je, že daňové příjmy dosahují 
v polovině roku 65% rozpočtované roční částky.  

   Výdajová část rozpočtu je rozdělena do jednotlivých kapitol (tzv. paragrafů).  V prvních dvou 
čtvrtletích putovaly peníze do různých oblastí. Jedna z nejvyšších částek byla zaplacena za odběr 
elektrické energie v areálu bývalých kasáren od skupiny ČEZ. Jednalo se o částku vyšší než 2,5 mil. 
Kč. Takto odkoupená elektrická energie se následně rozúčtovává jednotlivým odběratelům v lokalitě 
kasáren. Za  opravy komunikací jsme zatím zaplatili 120 tis. Kč, ale v druhém pololetí plánujeme 
opravu komunikace na Škvárovně. Do místní knihovny byly pořízeny nové regály. Knihovna a 
správce areálu kasáren mají nové počítače. Pro údržbu veřejného prostranství se zakoupila nová 
sekačka a křovinořez. Byla provedena oprava muzejní budovy, jelikož jeden roh ve sklepních 
prostorech vykazoval značnou vlhkost. Tato skutečnost měla negativní vliv na expozici archeologie. 
Dále se uskutečnila rekonstrukce parkoviště u obecního úřadu a další etapa opravy kanalizačních 
šachet. V rámci obnovy vozového parku byla zakoupena dvě nová vozidla, pro policii a obecní úřad.   
Před každoročním festivalem „Koupák“ jsme provedli opravu tribuny, laviček a stolů na koupališti. 
V oblasti bytového fondu nyní finalizujeme žádost o dotaci na zateplení dvou bytových domů a také 
byla provedena   plynofikace dvou bytů. Je již podepsána smlouva O dílo se zhotovitelem na výměnu 
střechy jedné bytovky u hřiště. Rovněž se zahájily také opravy půdních výlezů v bytových domech. 
Do druhého pololetí se také počítá s výdaji do veřejného osvětlení a dalších oprav v obci, které 
postupně specifikuje rada obce se svými komisemi.  Významné částky samozřejmě poskytujeme 
školním zařízením. Mateřské školce  jsme zaslali neinvestiční příspěvek 700 000,-Kč a základní škole 
ve výši 1 800 000,- Kč. 
Celkově jsou rozpočtovány 
částky pro letošní rok 
1 300 000,-Kč v případě MŠ a 
3 600 000,- Kč pro základní 
školu. V měsíci květnu jsme 
podali žádost o dotaci na nový 
dopravní automobil pro naše 
hasiče. Počítá se také s výdaji 
do oblasti kultury. Blíží se 
strašické posvícení a chystáme 
řadu dalších kulturních akcí pro 
naše občany. 

      Finanční situace obce má 
v letošním roce jednoznačně 
pozitivní vývoj. Je také dobré, 
že v letošním roce bude 
doplacen poslední úvěr poskytnutý na tepelné hospodářství.  

Jiří Hahner                                                                                                                                               
Starosta obce.   



Milí přátelé, kamarádi, hledající: 

Zveme vás na setkání s vlastní 

energií 

při cvičení čchi-kungových 

drobností 
(čchi-kung je čínské cvičení 

pro zdraví a dlouhověkost) 

 

                               Místo:Strašice u Rokycan,(část Huť) 

                            louka u Padrťského potoka                                                                                                            

                                               na úrovni bývalé hospody „Ve Chlívě“ 

Čas:  

  13. srpna 2016 v 10:00 hodin 

Kontaktní osoby:  

Václav Vlasák, telefon 777 855 577 

Oldřich Klíma, 608 815 861, oldrich.klima@volny.cz     

 

 

 

 

www.masazeklima.webnode.cz  



Z dějin zahrádkářů ve Strašicích – 43. Část 

  Dnes se projdeme rokem 1999, který byl poznamenán proti roku předešlému a to hlavně u jabloní 
velmi malou úrodou. Co se urodilo, bylo napadeno chorobami a škůdci. V „Třešňovce“ byla 
minimální úroda a proto, se ani prodej neuskutečnil. Velmi silně bylo napadeno i drobné ovoce, hlavně 
angrešt americkým padlím. Z těchto důvodů nemohla být provedena samostatná výstava ovoce             
a zeleniny. Proto byla provedena společně se ZO ČZS v Zaječově. Rovněž i moštárna přišla zkrátka. 
Bylo Zmoštováno jen 1632 kg ovoce. Organizace měla v tomto roce 100 členů: z toho 60 mužů a 40 
žen. Zemřeli členové: Josef Žák, Vlasta Horská a František Klír. Za nové členy byly přijaty Marie 
Režňáková a Šárka Kalvasová. Na úseku odborně vzdělávací činnosti byla organizovány dvě 
přednášky a dva tématické  zájezdy o to do zahradnictví STARKL  a na ZAHRADU Čech do 
Litoměřic. Oba spojené s kulturními památkami a to v Kutné Hoře a v muzeu českých granátů 
v Třebenci. Přítel Josef Čermák obdržel ocenění od Republikové rady a to „Vyznamenání III. Stupně“ 
Přítel Hemerka dostal ocenění od Územní rady a přátelé Jiří Roztočil, Jaroslav Macháček a Antonín 
Tittl „Čestné uznání „ od ZO ČZS. Z výboru základní organizace odstoupil př. Jaroslav Samitán a byl 
zvolen nový člene př. Jiří Roztočil. Na výroční členské schůzi přednesl zprávu o činnosti organizace 
př. Jan Vaněk a této schůze byla přítomna i starostka obce paní Drahokoupilová. V pokračování se 
podíváme do roku 2000, snad bude lepší nežli tento rok. 

ČZS M.Hofman 

Český zahrádkářský svaz, z.s. 
základní organizace Strašice 
pořádá v neděli 14. srpna 2016 

DEN OTEVŘENÝCH 
DVEŘÍ 

Místo: Moštárna 

Čas: od 9.00 hodin do 12 hodin 

Srdečně zveme všechny příznivce 
zahrádkaření!!! 



Futsalisté se zabydleli ve vyšší soutěži 
Jan Sovadina 
 
Po dvou předchozích postupových ročnících se místní futsalový tým zabydlel ve 2.třídě.  
Vzhledem k již znatelně vyšší kvalitě 
soupeřů, bylo cílem pro uplynulý ročník 
2015/2016 udržení se v této soutěži. O 
tom, že tento cíl bude možné naplnit, 
svědčilo již naše umístění po podzimní 
části ligy, kdy jsme z devíti zápasů uhráli 
15 bodů a s přehledem jsme se usídlili v 
polovině tabulky. Na jaře jsme dokázali 
přidat dalších 13 bodů a výsledkem je tak 
pěkné páté místo a především celkový 
zisk (až nečekaně vysokých) 28 bodů. Za 
námi v tabulce tak skončilo pět týmů, 
které všechny existují déle než náš 
klub(!), přičemž poslední dva, se na 
rozdíl od nás, musejí ze soutěže poroučet.  
Do příštího ročníku tak jdeme s 
vědomím, že jsme s žádným ze soupeřů 
herně nepropadli, máme na to měřit se s 
každým a tudíž nemůže být cílem už jen pouhá záchrana, nýbrž opětovné přiblížení se zisku letošních 
dvaceti osmi bodů a umístění v horní polovině tabulky... 
 
Poděkování a přání zdaru do nadcházejícího ročníku patří: 
Martinovi Weberovi, Vildovi Šlapákovi, Zdeňkovi Šujanovi, Tomáši Krákorovi, Matesovi Lúčkovi, 
Šimonovi Huttrovi, Markovi Pipichovi, Tomáši Hahnerovi, Vláďovi Cvanovi, Mírkovi Hrabalovi, 
Honzovi Sommerovi, Lackovi Pigulovi, Pájovi Bůchovi, Štěpánovi Veselému, Radkovi Štychovi a 
Rosťovi Vaníkovi. 

 

Interpelace  

Ing. František Nerad – zastupitel Alternativa pro Strašice 
 

Motto: Edmund Burke  
"Má-li zlo triumfovat, potřebuje jediné: aby slušní 
lidé nedělali nic." 

       Vím, že není moc populární dívat se na přenosy 
z Parlamentu, když tam poslanci interpelují členy 
vlády. Nicméně je to docela poučné a někteří členové 
vlády se tam docela dost potí, když mají odpovídat 
na nepříjemné otázky poslanců, zejména z opozice. 
Nicméně odpovídají a zpravidla dost obsáhle.   
Cílem interpelací je totiž jednak získávání informací 
o všem možném, zejména o takových věcech, které nejsou transparentní – průhledné a které zavání 
nějakým problémem ze strany tazatele a jednak zbavit se různých podezření ze strany interpelovaného. 
Ptát se kompetentních osob na různé věci je normální. Normální je také ve slušné společnosti 
odpovědět na otázku. Nenormální je, před odpovědí uhýbat, neodpovídat anebo dokonce lhát, zejména 



když je někdo ze zákona za něco odpovědný a placený. Podle zákona o obcích to můžeme dělat i ve 
Strašicích. V zákoně je to upraveno v § 82 takto:  
Člen zastupitelstva obce má při výkonu své funkce právo: 

a) předkládat zastupitelstvu obce, radě obce, výborům a komisím návrhy na projednání 
       b)  vznášet dotazy, připomínky a podněty na radu obce a její jednotlivé členy, na předsedy 
výborů, na statutární orgány právnických osob, jejichž zakladatelem je obec, a na vedoucí 
příspěvkových organizací a organizačních složek, které obec založila nebo zřídila; písemnou 
odpověď musí obdržet do 30 dnů, 
      c)  požadovat od zaměstnanců obce zařazených do obecního úřadu, jakož i od zaměstnanců 
právnických osob, které obec založila nebo zřídila, informace ve věcech, které souvisejí s výkonem 
jejich funkce; informace musí být poskytnuta nejpozději do 30 dnů. 
 
        Strašická praxe s interpelacemi je taková – no zvláštní. Někteří odpovědní a za odpovědnost 
placení zastupitelé, nebo pracovníci, tomu jaksi nechtějí rozumět. Zeptám se na něco místostarostky a 
on za ní odpoví starosta!? Neuvěřitelné!? Zeptám se na odbornou věc, kterou pochopitelně nemusí 
třeba starosta vědět a on má podle odstavce c) požádat zaměstnance svého úřadu, aby mu vypracovali 
fundovanou odpověď. Ale on to nedělá. Vymýšlí si nesmysly, neodpovídá, píše o něčem jiném. 
Zřejmě někdo nerozumí psanému textu, nezná zákon a myslí si, že když má nějakou funkci, může si 
dělat co chce, nebo dokonce nedělat nic. Tak to ale prostě není. V této společnosti, která u nás vznikla 
v roce 1990 je prostě veřejná funkce odpovědnost, povinnost, řád a dodržování zákonů. Ani za 
komunistů to nebyla cochcárna, nicméně lidé se raději moc neptali. Na nepříjemné otázky se 
odpovídalo výhrůžkami, pomluvami, mnoho lidí za otázky zaplatilo i vězením. Pár jich z té doby 
znám. No některé současné odpovědi na mé interpelace od pana starosty se tomu velmi podobají. Tady 
je příběh jedné mé interpelace. 25. listopadu 2015 jsem požádal o informace a podklady k poměrně 
závažnému bodu. Dle mého názoru jsou otázky velmi jednoduché: 
    Na všech zastupitelstvech od začátku tohoto volebního období žádám o vyřešení dluhu obce za 
vodovod a kanalizaci na Huti ve výši 16 421 499,20 Kč za pět nezaplacených faktur. 
Fakt. č. 0541000847 ze dne 13.5.2010 ve výši 2 108 342,40 
Fakt. č. 0541000885 ze dne 29.5.2010 ve výši 5 921 692,80 
Fakt. č. 0541000896 ze dne 29.6.2010 ve výši    115 250,00 
Fakt. č. 0541001134 ze dne 31.7.2010 ve výši    887 406,00 
Fakt. č. 0541001040 ze dne 29.8.2010 ve výši 7 388 808,00 
     Starosta obce tento dluh smluvně uznal dodatkem smlouvy o dílo č. 5 z 2.12.2010 a dodatku 
smlouvy č. 6 z 5.4.2012, ale já si nevzpomínám, že bychom tento dluh kdykoli projednávali od konce 
roku 2010  dodnes. Starosta podepsal na těch dodatcích, že v případě, že to nezaplatíme do 
31.12.2010, začne na tento dluh nabíhat sankční úrok (penále) ve výši PRIBOR + 8 %. Kompetentní 
orgány obce finanční výbor, kontrolní výbor a ani zastupitelstvo, pokud si vzpomínám tyto dodatky 
smluv ani skutečnosti na nich uvedené neprojednávaly. 
  
    Žádám tímto o písemné sdělení, kde byly tyto faktury od doručení na obec uloženy a doklady (výpisy 
z účtů) o tom, kdy a z jakých kapitol rozpočtu obce byly uhrazeny. Dále chci vědět a písemný doklad o 
tom, kolik činily celkem ty úroky, o které se zvýšila cena stavby kanalizace a vodovodu na Huti. 
Odpověď pana starosty přišla za zákonem předepsaných 30 dnů, ale byla docela dost neúplná:  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 



Každý, kdo umí číst a přečte si otázku, může vidět, že odpověď je úplně o něčem jiném. Takže jsem se 
na dalším zastupitelstvu 18.2.2016 zeptal znovu:   
    Na posledním zastupitelstvu jsem požádal o doklady o zaplacení dluhu obce firmě Skanska, 
úročeným penalizačním úrokem 8 % + PRIBOR a ty mi byly zaslány. Pan starosta mi napsal, že tento 
penalizační úrok jsme jako zastupitelstvo schválili. Já konstatuji, že to není pravda. Už třeba na 
Zastupitelstvu č. 2  dne 9.12.2010 jsem  v bodě 17 – interpelace položil dotaz: 
Ing. F. Nerad – požádal o písemný seznam nesplacených faktur po době splatnosti – což je v zápise 
z tohoto jednání. Tento seznam některých faktur z té doby jsem dostal konečně v roce 2015. Pročetl 
jsem mnoho zápisů z jednání ZO, ale nenašel jsem nikde, že bychom dodatky smluv č. 5 a 6, zde na 
zastupitelstvu projednali a schválili.  
     Je možné, že se mýlím, nicméně abych nešířil pomluvy, žádám, aby mi pan starosta doložil 
konkrétní usnesení ZO, kterými jsme tento dluh uznali a schválili 5 milionů navýšení ceny stavby 
kanalizace a vodovodu za sankční úroky. Dále žádám o zaslání usnesení, kterými jsme schválili 
splácení úroků ve výši 5 milionů, protože takovéto částky nejsou v kompetencích Rady obce a museli 
jsme je tedy schválit zde na zastupitelstvu.     
Odpověď pana starosty čekala opět 30 zákonných dnů a opět neodpověděl: 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Opět si lze ověřit, že jsem chtěl datumy schválení dodatků smluv, které starosta podepsal v létech 
2010 a 2012, v době, kdy už mě z radnice vystrnadili, abych neviděl do podivných finančních 
transakcí. Jak se lze dočíst, starosta místo pravdivé a jednoduché odpovědi, kdy byly ty dodatky 
schváleny zastupitelstvem, začíná vyhrožovat a píše pomluvy a nesmysly. No nemůže napsat nic 
jiného, protože jsme ty dodatky v zastupitelstvu nikdy neschválili a nikdy dokonce neviděli, až když 
jsem je z něho vydoloval v roce 2015.  
     Protože neodpověděl, zeptal jsem se potřetí dne 28.4.2016 na totéž: 
    Musím opět reagovat na odpověď na moji otázku na doklady o zaplacení dluhu obce firmě Skanska, 
úročeným penalizačním úrokem 8 % + PRIBOR. Pan starosta mi napsal, že tento penalizační úrok 
jsme jako zastupitelstvo schválili, takže jsem požádal o sdělení, termínů a čísel usnesení, kdy jsme to 
schválili. To v odpovědi bohužel napsáno není, ale je tam opět narážka na moje působení před rokem 
1989.  
    Takže znovu žádám a zaslání termínů a Usnesení, ve kterých ZO schválilo dodatky 2,3,4,5,6 ke 
smlouvě se SKANSKOU.  
    Pan starosta mi dále sděluje, že prověřuje způsob zateplování bytovek a oprav radnice. 
Takže se pana starosty ptám a chci písemnou odpověď na otázku: proč si ODS dala ve volbách v roce 
2010 tyto dvě akce na první místa úspěšného plnění svého volebního programu?  
  Odpověď starosty opět za 30 dnů: 

 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
    Takže konečně jsem se za 4 roky dozvěděl datumy, a toho, kdo to schválil. Starosta zde přiznal, že 
si to schválili v Radě obce 17.11.2010 a 27.11.2013. Když si pročteme na internetu zápisy z těch Rad, 
tak zjistíme docela dost věcí. Například to, že Rada 17.11.2010 už zasedala v novém složení, beze mě 
– ale ve své druhé odpovědi napsal starosta, že se to schvalovalo za mého působení na radnici. V textu 
zápisu z té Rady je popsáno rozpočtové opatření, ze kterého není jasný důvod navýšení ceny stavby:   
 
13. Schválení dodatku č.5  ke smlouvě o dílo na akci Vodovod a kanalizace Strašice -  II. etapa       
Zpráva:  Sdružení firem Skanska a.s. Stavmonta s.r.o. předložila obci Strašice návrh dodatku č. 5. ke 
smlouvě o dílo na akci Vodovod a kanalizace Strašice – II. Etapa. Jedná se o úpravu plateb za realizaci 
stavební akce vodovod a kanalizace na Huti.   
Úkoly: 1. Podepsat dodatek smlouvy a zaslat předkladateli.      
Odpovídá: J. Hahner, E. Kleknerová         Termín: 29.10.2010  
2. Zajistit vložení změny do rozpočtu obce. 
Odpovídá: J. Hladová                                Termín: 30.11.2010 
Usnesení číslo 1/11/10 – 13:  Rada obce   s ch v a l u j e  dodatek č.5.ke smlouvě O dílo na akci 
Vodovod a kanalizace – II. etapa .     
 
    A v tom druhém datumu není ani to. Dodatek smlouvy č. 6 má datum napsaný vlastnoručně J. 
Hahnerem 12.4.2012 a on mi napíše, že to Rada obce schválila 27.11.2013. V roce 2013 najdeme 
nějaké rozpočtové opatření, ze kterého není jednoznačně odvoditelné, co nás kanalizace bude stát a 
kolik činily ty úroky. Je s podivem, že na tyto věci nepřišel Kontrolní výbor nebo Finanční výbor, že 
jsou v pořádku závěrečná vyúčtování a soukromé audity hospodaření, které si objednala Rada obce.  Je 
otázka, zda to vůbec vědí.  
    Když jsem dostal dodatky č. 5 a 6, ptal jsem se na několika místech (KÚ PK, Parlament, Policie 
ČR, právníci) a všude mi řekli, že takovýto dodatek schválit je v kompetenci Zastupitelstva a ne Rady. 
Ale místo, aby to předložil zastupitelstvu, mě pan Starosta obviňuje, že se málo starám o dění v obci. 
Ty jeho podpisy stály obec asi 5 milionů Kč. Vůbec se nedivím, že pan Starosta vytahuje nějakou 
špínu a dostává do problémů další lidi. Mám se začít bát se dále ptát! Vůbec se nedivím paní Hladové, 
že se na mě zlobí, protože pokud jen trochu rozumí financím (a myslím si, že rozumí), musí mít 
z takovýchto kroků strach, protože takovýto postup je v rozporu s několika ustanoveními zákona o 
obcích a ona to zřejmě tuší a bojí se, aby se to moc nerozmazávalo. Ale já jsem kvůli takovýmto 
věcem klíči rozhodně nezvonil.  
    No a poslední věc. Pan Starosta mi napsal, že jsem líný. No myslím si pravý opak. Kdybych byl 
líný, na nic bych se ho neptal, nehledal ve starých zápisech, nejezdil na úřady, jako to nedělají ostatní 
zastupitelé, dokonce členové komisí a výborů a nechal ho, ať si na radnici dělá, co chce. Jenže 
zbytečně utracených 5 milionů mě, jako zastupitele, který slíbil, že bude dodržovat zákony a dbát na 
blaho obce a jejích občanů, rozhodně lhostejných není. Už také chápu, proč jsem nebyl zvolen do 
žádné komise a výboru. Hodně lidí nadává na vládu a Parlament, ale oni se různé podivnosti dějí i 
v našem bezprostředním okolí. Tak jsem se zeptal na odboru kontroly MV ČR a uvidím, co mi řeknou.   

 

 



Jak to bylo v muzeu během letošního července 
RNDr. Martin Lang, Mgr. Tomáš Makaj 
 
  Vlna letních dovolených dospěla i do muzea. Pracovníci si vybírali své zasloužené dovolené, někteří 
částečně, jiní zcela. Chod instituce se však nezastavil, neboť zájem o návštěvy expozic i nocování 
v turistické ubytovně stále vzrůstá. A krom starostí o návštěvníky byla naše pozornost upřena i na jiné 
příležitosti, události a přípravy. 
Předně jsme na počátku vypomáhali občanskému spolku Večernice, který sdružuje především 
handicapované lidi. V terénu i „od stolu“ jsme poskytli součinnost v zajímavém projektu spočívajícím 
v natáčení filmu k 650. výročí města 
Mirošova. 
  Navštívil nás také televizní štáb stanice 
ZaK. Přišli se pozeptat, jakže to vypadá se 
zájmem o naše nabídky turistickému ruchu, 
zejména v souvislosti s letošním otevřením 
CHKO Brdy. A nás jenom těšilo, že naše 
informace rozhodně nebyly smutné či 
s pesimistickým výhledem! Ostatně, média i 
veřejnost hovoří stále o tom, že právě 
v tomto směru je obec Strašice na čele 
pomyslného pelotonu. Není to samozřejmě 
zdaleka jenom naší zásluhou. Nebýt 
podpory ze strany Rady a Zastupitelstva 
obce a všech příznivců muzea, těžko 
bychom se mohli chlubit úspěchy. 
Poslední červencový pátek se M. Lang zúčastnil, vedle zástupce CHKO Brdy Karla Urbana, 
půlhodinové debaty o Brdech na stanici Českého rozhlasu Dvojka. Záznam pořadu si můžete vyhledat 
na http://prehravac.rozhlas.cz/audio/3676561.  
Započali jsme projednávat i výraznou spolupráci na tvorbě nové velkoplošné expozice, jež má 
obsahovat dějiny území bývalého VÚ Brdy, a kterou v centru Příbrami chystá Ekologické centrum 
Orlov. Někdy v budoucnu se k tomuto tématu podrobněji vrátíme. 
Poslední červencový den se uzavřela výstava o lokálkách Mirošovce a Strousbergově dráze. Na její 
místo teď přijde výstava pro změnu 
výtvarná. Své obrazy tu od 
posvícenské soboty vystaví 
akademický malíř Karel Dvořák a 
nosné téma bude vpravdě strašické, 
jak se na naše tradiční Posvícení sluší. 
Výstava nese název „Lumpíci“ a je 
nejen vzpomínkou, ale i poctou 
tomuto hudebnímu tělesu, jež přináší 
radost již od 30. let minulého století 
(!). Asi si jen málokdo z místních 
dovede představit Pěknou hodinku bez 
této kapely, která zahraje, nač si 
vzpomenete. 
  A tak jsme se dostali k jednomu 
z ročních vrcholů snah nejen muzea, 
ale celého odboru kultury i Kulturní 
komise Rady obce. Posvícení! Program akcí naleznete na konci Barňáku a my můžeme jenom doufat, 
že je sestaven ke spokojenosti - když ne úplně všech, pak převážné většiny. 
 Ve stavu rozhodně lepším, než úměrném věku, se 23. července dožil padesátky náš dlouhodobý 
dobrovolný spolupracovník, pan Petr Matějka, jinak jeden z otců neformálního uměleckého seskupení 
Prašivina. Proslul nejen jako organizátor dnes již slavných poetických Židlí a autor mnoha básní, ale i 



jako představitel mnohých náročných divadelních rolí. Tak tedy, Matěji, ještě jednou všechno 
nejlepší! 
  Stranou v červenci nezůstala ani publikační činnost. 
Tomáš Makaj připravil v rámci Brdské edice k vydání 
publikaci o  Medovém Újezdu. Skalní zájemci o 
místopisnou literaturu si ji budou moci zakoupit 
v informačním centru muzea nebo v místní knihovně.       
Na samém konci srpna spatří konečně světlo světa 
pohádková knížka Martina Langa „(Na týden) Pohádky 
z mirošovské zahrádky“. Knížka by měla být prezentována 
poslední předškolní den v Mateřské škole v Mirošově a 
bližší informace ještě zveřejníme. 
Závěrem je třeba poděkovat – a to našemu dlouholetému 
kolegovi, p. Ing. Václavu Jiřičkovi, že během červencových 
dovolených odsloužil spoustu hodin průvodcovské služby – 
jak se říká, takřka do „roztrhání“. 
Čtenářům Barňáku a všem příznivcům muzea, strašické 
kultury i všem, kteří do naší obce jako návštěva přijdou, 
přejeme hlavně pohodové prožití Posvícení a dětem krásný 
druhý měsíc prázdnin!        
  --------------------------------------------------------------------- 
 

    
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
Když se na Padrťském potoce dřevo 
plavilo … 

Na konci 16.století patřilo Zbirožsko    
i se svými lesy dobrému hospodáři a 
vysokému úředníkovi české královské 
komory Ladislavu z Lobkovic. Ten se 
naneštěstí roku 1594  zapletl do 
připravovaného povstání proti císaři 
Rudolfu II., které bylo odhaleno a jeho 
účastníci tvrdě potrestáni. Ladislav z 
Lobkovic stačil emigrovat, ale téhož 
roku Zbiroh připadl královské komoře.  
Ta provedla soupis zkonfiskovaného 
panství. Šetřením bylo zjištěno, že 
zbirožské lesy, respektive jejich 
brdská část, jsou velmi bohaté na 
dřevo, ale v podstatě nejsou dobře 
využívány. Neexistovala stabilní 
dopravní síť a tak se i z výstavních 
stromů, pálilo dřevěné uhlí, které se 
používalo kupříkladu i ve strašické 
vysoké peci. V roce 1613 přistoupila 
královská komora k tomu, že se již 
nebudou takto využívat lesní porosty, 
ale že bude použit způsob pro vývoz 
dřeva „ levný“ a „rychlý“. Pozornost 
úředníků se obrátila na Padrťský 
potok, ten se měl stát hlavní dopravní 
tepnou plaveného dřeva. V rámci 
příprav bylo však zjištěno, že je 
v plavební cestě několik překážek. 
Jedna z nich spočívala v existenci 
mlýnů u Rokycan, přes které by 

nemohlo dříví proplouvat. Druhým výrazným faktorem byla velká nákladovost na úpravu koryta. 
K tomu všemu bylo zjištěno, že je zde jakási majetková roztříštěnost, a že by bylo třeba vykoupit celé 
mirošovské panství. Královská komora od myšlenky splavování jen velmi těžko ustupovala. Veškeré 
pokusy ale ukončila třicetiletá válka a následovné lesní kalamity v podobě sucha, větru a požárů. 
     Nakonec bylo plavení dřeva realizováno až v roce 1857, ovšem v menší míře než tomu mělo být na 
počátku 17. století. Inspirace k hospodářskému zásahu pocházela ze Šumavy a byla velmi pečlivě 
naplánována. Polenové dřevo bylo v zimě sváženo saněmi na různá místa k hornímu toku Padrťského 
potoku. Na jaře, když se potok rozvodnil po tání sněhu, byla házena polena do vody. K velkému 
průtoku pomáhal i Třítrubecký potok a hlavně upouštěné Padrťské rybníky. Plavci ovšem nestavěli 
vory, nýbrž to byli muži s háky a ti podél koryta uvolňovali zachycená polena. U prvního mostu  
nedaleko Hájkova mlýna, byl potok upraven do sběrného zálivu,  do něhož bylo plavené dříví 
směrováno. Tam jej muži vytahovali a rovnali do vysokých hranic. Dřevo bylo zpracováváno na 
vedlejší pile, dělal se z něj tehdy šindel, který šel dobře na odbyt. Z horších kusů se pak pálilo dřevěné 
uhlí a vyráběl se zde také dehet. Posledním zaznamenaným pokusem bylo plavení v roce 1871. 

                                                                                                                               
Zajímavosti z Brd připravil Mgr. Tomáš Makaj 



Program posvícení ve dnech 13.-14. srpna 2016 

Sobota 13.8.  

  Společenský dům – velký sál, malý sál, 
prostranství vedle SD 

15.00 - Divadélko pro děti – Kuba Plzeň 
(velký sál) 

16.30 -  Strašická Pohodovka (velký sál) 

18.00 – Kapela Cliché 

20.30 -  Taneční zábava – hraje kapela 
Signál    ( velký sál) 

14.00- 17.00- Skákací hrad ( prostranství 
vedle Společenského domu) 

16.00-18.00- Výstava věnovaná 
strašickému sportu- Spartak Strašice. 

Muzeum Středních Brd 

15.00- Vernisáž výstavy „Karel Dvo řák- 
Lumpící“  

TJ Spartak Strašice 

9.00-Tradi ční posvícenský turnaj v nohejbale 

8.00- Tenisový turnaj  8-8.30 registrace. 

17.00- přátelský zápas Strašice-Hrádek- A mužstva. 

Neděle 14.8. 

8.00 – 15.00 Český svaz chovatelů pořádá tradiční výstavu drobného zvířectva. K poslechu 
hraje Cheznovanka  (areál bývalé hasičárny) 

14.00 Koncert Duchovní hudby pořádaný oblastním sdružením ODS Rokycany a místním 
sdružením ODS Strašice – kostel sv. Vavřince Strašice 

 Římskokatolická farnost Rokycany oznamuje, že poutní Mše svatá o strašickém 
posvícení se bude konat  v neděli 14. 8. 2016,  výjimečně již od 10.00 hodin. 
  
V sobotu a v neděli se koná již  po šesté „ Den otevřených vrat“ v Muzeu Dopravy ve Strašicích 


